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HOMILIJA PAPE FRANJE NA JUTARNJOJ SV. MISI

Unatoč teškoćama i problemima u braku i obiteljskom životu,
papa Franjo nas je na jutarnjoj misi slavljenoj u Domu svete Marte pozvao da gledamo ljepotu

braka
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U središtu Papine propovijedi na misi slavljenoj jutros u Domu svete Marte, na kojoj je, među
ostalima, bilo nazočno sedam bračnih parova s proživljenih 50 i 25 godina braka, bila je upravo
ljepota braka.

Je li dopušteno ili nije

Odlomak iz Markova Evanđelja, pročitan u današnjoj liturgiji, govori o namjeri farizejā da stave
Isusa na kušnju postavljajući mu pitanje koje papa Franjo naziva 'kazuistikom'. To su pitanja o vjeri
– objasnio je – koja se mogu sažeti u problem „je li dopušteno ili nije“, i u kojima je vjera svedena
na jedno 'da' ili 'ne'. Nije tu riječ o velikom 'da' ili velikom 'ne' o kojima smo čuli [u prvom čitanju
(Jak 5, 9-12)]. Kršćanski je život, život u skladu s Bogom, po mišljenju tih ljudi, uvijek u tomu 'je li
dopušteno' ili 'nije dopušteno'.

Gledajmo ljepotu braka

Pitanje se farizejā odnosi na brak; žele znati je li dopušteno mužu otpustiti vlastitu ženu. Ali, –
istaknuo je Papa – Isus ide dalje, dolazi do Stvaranja i govori o braku koji je možda nešto najljepše
što je Gospodin stvorio u onih sedam dana. „Od početka stvorenja [Bog] ih stvori muško i žensko;
stoga će čovjek ostaviti oca i majku, a prione uza svoju ženu; i dvoje njih bit će jedno tijelo“.
Snažno je to što kaže Gospodin – komentirao je Papa – Govori o tijelu koje se ne može rastaviti.



Isus ostavlja problem rastavljanja i ide na ljepotu para koji ima biti samo jedno.

Ne trebamo se zadržavati, poput tih farizeja, na jednom 'može li se' ili 'ne može' rastaviti jedan
brak. Katkada ima nesretnih slučajeva kada ne funkcionira, te je bolje rastati se kako bi se
izbjegao svjetski rat, ali to je nesreća – primijetio je Sveti Otac te potaknuo – Idemo pogledati ono
pozitivno.

Može se uvijek ići naprijed

Ispričao je tako jedan događaj, kada se susreo s bračnim parom koji je slavio 60 godina braka, te
na njegovo pitanje jesu li sretni, pogledali su se, i dirnuti, očima punih suza, oboje odgovorili:
„Zaljubljeni smo!“ Istina je da ima teškoća – dodao je papa Franjo – postoje problemi s djecom ili u
samom paru, diskusije i svađe… ali važno je da tijelo ostane jedno, i da se [problemi] nadvladaju.

To nije sakrament samo za njih, nego i za Crkvu, kao da je to sakrament koji privlači pozornost.
Znajte da je ljubav moguća! – istaknuo je te dodao – Ljubav je sposobna dati da čovjek živi
zaljubljen cijeli život; u radosti i boli, uz probleme s djecom, i s njihovim problemima… ali, valja
uvijek ići naprijed. U zdravlju i u bolesti, ali uvijek naprijed. To je ta ljepota – istaknuo je Papa.

Par – slika i prilika Božja

Muškarac i žena stvoreni su na sliku i priliku Božju, te i sām brak postaje takav. Njegova slika;
zbog toga je tako lijepo – kazao je te istaknuo – Brak je tiha propovijed za druge, svakodnevna
propovijed. Žalosno je kada to nije vijest, kada to novine i televizijski dnevnici ne uzimaju kao
vijest. Taj par, toliko godina zajedno… to nije vijest. Vijest je skandal, razvod, ili pak oni koji se
rastavljaju – katkada se moraju rastati, kao što sam rekao, kako bi se izbjeglo veće zlo… Ali, slika
Božja nije vijest. A to je ljepota braka. Oni su na sliku i priliku Božju. I to je naša vijest, kršćanska
vijest – napomenuo je Papa.

Strpljenje je najvažnija vrlina

Nije lagan bračni i obiteljski život – ponovio je papa Franjo te se osvrnuo na prvo čitanje, uzeto iz
Poslanice svetoga Jakova apostola, koje govori o strpljenju. Možda je u paru najvažnija vrlina
strpljivost, i kod žene i kod muškarca – istaknuo je te propovijed završio molitvom upravljenom
Gospodinu, da podari Crkvi i društvu veću i ljepšu svijest o braku, koju svi možemo shvatiti i vidjeti
da se u braku nalazi slika i prilika Božja – kazao je na kraju papa Franjo.
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